
P r o t o k ó ł  Nr XX/04 
z sesji Rady Gminy Stegna 

odbytej w dniu 18 maja 2004 roku. 
 
Sesj� Rady Gminy Stegna otworzyła  Przewodnicz�ca Rady Gminy Stegna Pani Ewa D�bska, 
która powitała przybyłych go�ci oraz radnych. Stwierdziła, �e na stan 15 radnych w sesji 
uczestniczyło 14 radnych. Nieobecny na sesji Radny Pan Szyma�ski Waldemar .W sesji  
udział wzi�li sołtysi z terenu gminy oraz zaproszeni go�cie.  
 
Ad. Pkt. Nr 2. 
 
Na Sekretarza obrad zaproponowano Radnego Pana Jana Hudomi�ta. 
Za kandydatur� radnego głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał si� od głosu. 
 
Ad. Pkt. Nr 3. 
 
Przewodnicz�ca Rady odczytała proponowany porz�dek obrad.  Za przyj�ciem porz�dku 
obrad głosowało 13 radnych. 
 
Porz�dek obrad został przyj�ty w brzmieniu jn: 
 
1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocno�ci obrad. 
2. Wybór Sekretarza obrad. 
3. Zatwierdzenie porz�dku obrad. 
4. Przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Informacja Wójta o pracy w okresie mi�dzy sesjami. 
7. Sytuacja rolnictwa w gminie Stegna. 
8. Podj�cie uchwał w sprawie: 
8,1. okre�lenia zasad dokonywania okresowych ocen kwalifikacyjnych pracowników 
samorz�dowych mianowanych. 
8,2. ustalenia wysoko�ci stawek opłaty za zaj�cie pasa drogowego dróg gminnych. 
8,3. rozpatrzenia wezwania do usuni�cia naruszenia. 
8,4. zmiany uchwały dotycz�cej nadania nazwy ulicom we wsi Junoszyno oraz ulicy we wsi 
Jantar. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
10. Sprawy ró�ne. 
 
Ad. Pkt. Nr 4. 
 
Za przyj�ciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał si� od 
głosu. 
 
Ad. Pkt. Nr. 5. 
 
Interpelacje i zapytania zgłosili nast�puj�cy radni. 
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1.Radny Krzysztof  Dragan wnioskował w imieniu plantatorów buraka cukrowego  
 o utrzymania punktu buraczanego w Zuławkach. 



 
2. Radny Pan Mirowski Jó�ef  - odpowied� któr� otrzymał na interpelacje zgłoszon� na 
poprzedniej sesji dot. badania studni go nie satysfakcjonuje. Prosi o ponownie  udzielenie 
odpowiedzi. 
 
3. Radny Pan Mirowski Józef – prosi o napraw� przepustu / obok szkoły/ który został 
zniszczony przy budowie  przepompowni w Junoszynie. 
 
4.  Radny Pan Mirowski wnosi o wywłaszczenie cz��ci ulicy Bursztynowej w Junoszynie od 
strony Jantaru na jej poszerzenie.  
 
5. Radny Pan Mirowski Józef – ustawi� znaki ograniczaj�ce pr�dko�� na drodze od Stegny do 
Mikoszewa. 
 
6.Radny Pan Ryszard Fidut – zwrócił si� z pytaniem czy została umorzona po�yczka 
zaci�gni�ta z WFO� przez Spółk� Wodn� a je�eli nie została umorzona to jaka jest przyczyna 
nie umorzenia.. 
 
7.Radny Pan Kukułka Stanisław – zorganizowa� zebranie wiejskie we wsi   przed wej�ciem 
inwestora na budow� drogi. 
 
8.Radny Pan Marian Ciasnocha –  wnosi o uregulowanie spraw zwi�zanych  z wykupem dróg 
.przez gmin� Stegna / drogi dojazdowe do pól / i przeprowadzi� lustracj� dróg na terenie całej 
gminy pod k�tem ich prawidłowego wykorzystania.   
 
9. Radny Pan Stanisław Kukułka  wnosi o zwrócenie si� do Pana Piechoty o odpowied� na 
zgłoszone przez niego wnioski na sesji . Do chwili obecnej Pan Kukułka nie otrzymał 
odpowiedzi. 
 
Radny Pan Stanisław Kukułka  - stwierdził, �e istnieje konflikt mi�dzy Rad� a Wójtem. 
 
Ad. Pkt. Nr 6.  
 
Informacje o pracy Rady w okresie mi�dzy sesjami Wójt Pan Marian Ranoszek. 
/ Informacja stanowi zał�cznik do protokołu/. 
 
Ad. Pkt. Nr. 7. 
  
Informacj� o sytuacji rolnictwa w gminie Stegna przedstawił Wójt Pan Marian Ranoszek. 
Informacja stanowi zał�cznik do protokołu. 
 
Nast�pnie głos zabrał  Pan Józef Gajewski – Spółka Wodna w Izbiaskach. Pan Gajewski 
poinformował, �e Spółka w Izbiskach  została rozwi�zana. Najwi�kszym problemem 
rolników  było wypompowywanie wody przez Wojewódzki Zarz�d Inwestycji Rolniczych.. 
Kilkakrotnie Pan Gajewski zwracał si� do Wojewódzkiego Zarz�du Inwestycji o nie 
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 wypompowywanie wody. Wnioskował o utrzymanie stanu  �redniego wody. Du�ym 
problemem  jest nie wykaszanie rowów  przy kanale. Rowy te  nie s� okaszane od 3 lat 
 



Radny Pan Fidut poruszył spraw�  stanowiska   Rady Gminy wypracowanego na sesji Rady 
Gminy i braku odzewu na wnioski w nim zawarte. Stanowisko to zostało  przesłane  do Rady  
Powiatu.  Radny Pan Fidut chciałby  wiedzie� co z wniosków zostało załatwione. 
 
Radny Pan Kukułka odniósł si� do spraw melioracji.  Dlaczego  sprawy melioracji s� 
bagatelizowane przez  władze samorz�dowe. Zbyt mało �rodków wpływa od Pa�stwa na 
melioracje. 
 
Głos zabrał Przewodnicz�cy Spółki Wodnej w 	uławkach Pan Zygmunt Flejszar. stwierdził 
�e du�o �rodków na melioracje dostaje województwo warmi�sko – mazurskie.  Nakłady na 
melioracj� na Zuławach  wymagaj� du�o wi�kszych �rodków ni� na innych terenach. 
Rolnictwo z roku na rok ubo�eje. Podstaw� na ziemi  Zuławskiej jest dobrze funkcjonuj�cy 
system melioracyjny rowów podstawowych i szczegółowych. 
 
Radny Pan Ciasnocha chciałby usłysze� od WZIR o programie operacyjnym, jak WZIR jest 
przygotowany do przyjmowania wniosków o przeprowadzenie melioracji.  Aby rolnicy nie 
zostali z tym sami  
 
Nast�pnie głos zabrał Pan Poseł  Lech Zielonka, który w swej pracy sejmowej udziela si� w 
Komisji Dialogu Społecznego oraz w Komisji Kultury Fizycznej. Jako poseł z Województwa 
Pomorskiego w sposób oczywisty  interesuje si� problemami rolnictwa   stwierdził, �e gdyby 
weszła w �ycie Ustawa Zuławska byłaby rozwi�zana sytuacja na naszym terenie.  
Pan Zielonka dziwi si� dlaczego 	uławy s� pomini�te. Poinformował, �e w sejmie 
prowadzone s� prace nad zmian� ustawy ma by� wprowadzona korekta  do ustawy   
o dochodowo�ci z 1 ha.. Równie� s�  rozmowy  w sejmie o wprowadzenie ustawy o upadło�ci 
gospodarstw rolnych.  
Pan Roman Rybacki –uwa�a, �e   sytuacja w rolnictwie jest katastrofalna, rolnicy nie maj� 
pieni�dzy.. Martwi go temat skupu zbo�a w roku bie��cym, czy b�dzie skup interwencyjny. 
Nale�ałoby pomy�le� o zwolnieniu  z podatku firm obsługuj�cych rolników. 
 
Radny Pan Kleczewski stwierdził, �e najwa�niejszym tematem na 	uławach jest melioracja. 
Czy b�d� �rodki na melioracje,  czy to tylko obiecanki 
 
Radny Pan Załuga podniósł spraw� reformy systemu ubezpiecze� KRUS, wniósł o jej  
nagło�nienie. 
 
Radny Pan Stanisław Kukułka wnosi  o uregulowanie spraw zwi�zanych z pomoc�  dla 
rolników dotkni�tych kl�sk� powodziow�., 
- wnosi o  pozyskanie  �rodków na budow� i rozbudow� boisk sportowych. 
Pan Poseł stwierdził, �e rolnicy powinni si� ubezpiecza�, wówczas otrzymaj� odszkodowanie. 
 
Radny Pan Jerzy Wagner zwrócił si� z pytaniem  z czym   b�dzie si� wi�zała reforma KRUS. 
Pan Poseł wyja�nił, �e odbywa si� debata w Komisji Finansów odno�nie  reformy KRUS. 
Radny Pan Dragan wnioskował aby nie podnosi�  składki na ubezpieczenie. 
Pan  Załuga zwrócił si� z pytaniem czy na dzier�aw� gruntów równie� otrzymuje si� paliwo. 
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Nast�pnie głos zabrał Pan Kazimierz Kubicki PIOR WIORiM poinformował na temat obrotu 
ziemniaka jak równie� zbo�a. Wzrósł obrót ziemniaka, nie mo�e by� w sprzeda�y ziemniak, 



który nie ma paszportu. Wi�cej eksportujemy zbo�a ni� importujemy. Rozszerzył si� eksport 
do krajów trzecich.  Pełne informacje na ten temat s� w oddziale w Nowym Dworze.    
 
Radny Pan Kleczewski poruszył spraw� wysokiego nawo�enia w Gospodarstwie  
Zwrócił si� z pytaniem czy prowadzi si� tam badania. 
 
Pan Kubicki wyja�nił, �e jest tam du�a ilo�� azotanów w glebie. Od tego roku nie mo�e 
przekroczy� normy, cho� azotany s� bardzo łatwo rozpuszczalne w glebie... 
 
Głos zabrał Pan Roman Heimowski ZMiUWWP– poniewa� Wójt przedstawił bardzo 
szczegółow� informacj� na temat melioracji Pan Heimowski przedstawił najwa�niejsze 
sprawy dotycz�ce rolników  naszej gminy. Poinformował  ile �rodków otrzymało 
Województwo Pomorskie oraz ile przeznaczono �rodków  na prace melioracyjne. 
Poniewa� WZIR  otrzymał bardzo mało �rodków nie wszystkie zaplanowane  roboty zostan� 
wykonane. 
Radny Pan Kukułka podzi�kował  za wykonanie  inwestycji w Czerwonych Budach. 
Pan Kukułka poruszył spraw�  odpiaszczenia wału na Mewia Łach, mieszka�cy czuj� si� 
zagro�eniu poniewa� wał mo�e p�kn��. 
Wnioskował o wyczyszczenie odcinka kanału WZ  od Wisły poniewa� prace nie zostały 
doko�czone. 
Nale�y znale�� �rodki na wymulenie  kanału doprowadzaj�cego wod� do pomp. 
Pan Fidut poprosił aby Pan Kukułka pytania zadawał bardziej sprecyzowane i krótsze. 
Radny Pan  Hudomi�t wnioskował o wykoszenie wału od Drewnicy do Mikoszewa. 
 
Głos zabrała Pani  Ewa Pietrkiewicz  Inspektor Cukrowni Pruszcz która poinformowała, �e 
Cukrownia  Pruszcz   istnieje ale mo�e wej�� do Krajowej Spółki. Cukrownia  Pruszcz jako 
jedyna w Polsce wypłaciła wszystkim rolnikom.  Podpisała na 2004 rok 427 umów z 
rolnikami.  Wywóz buraków z punktu z Zuławek b�dzie odbywał si� noc�, je�eli mieszka�cy 
nie chc� aby ten punkt był ewentualnym wyj�ciem jest jego zamkni�cie. Pani Pietrkiewicz 
poinformował, �e droga nie b�dzie remontowana , a na punkcie skupu utrzymany jest 
porz�dek. 
 
Przewodnicz�ca Rady Pani Ewa D�bska zaproponowała aby Rada zaj�ła stanowisko  
w sprawie utrzymania punktu buraka cukrowego o co wnioskuj� plantatorzy buraka 
cukrowego. 
Radny Pan Kleczewski wyja�nił, �e  nikt nie chce aby zamkn�� skup w Zuławkach. 
 
Nast�pnie glos zabrał Pan Marek Szpakowski  ARR- OT Gdynia który poinformował na 
temat działania Agencji Rynku Rolnego. 
 
Głos  zabrała Pani Barbara Ogrodowska   - która poinformowała kto mo�e ubiega� si� o 
dopłaty unijne, s� to rolnicy którzy posiadaj� działk� uprawn� nie mniejsz� ni� 0,10 ha 
wchodz�c� w skład gospodarstwa rolnego. W powiecie nowodworskim spo�ród ok. 2 tysi�cy 
gospodarstw  ponad 1300 gospodarstw  mo�e wnioski o dopłaty bezpo�rednio składa�. 
Wnioski mo�na składa� do  15 czerwca 2004 r.  Pracownicy Agencji Restrukturyzacji  i  
 
 Modernizacji Rolnictwa czekaj� na rolników codziennie w  swoim biurze i s� gotowi  pomóc 
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 w wypełnianiu wniosków.  Pani Ogrodowska wyst�piła z gor�cym apelem aby rolnicy nie  
czekali do ostatniej chwili ze składaniem wniosków. 



 
Nast�pnie wyst�pił Pan Stanisław Ko�ko –  RCD Stare Pole poinformował, �e  pracownicy 
 RCD pełni� dy�ury codziennie w sali GOK w Stegnie od godz. 9oo- 15oo – pomagaj� 
rolnikom w wypełnianiu wniosków lub skorzysta� z pomocy  doradców  Rejonowego 
Centrum Doradztwa . Przy składaniu wniosków rolnik musi posiada� wypis z rejestru 
gruntów , map� ewidencyjn� gruntów. 
 
Pan Roman Rybacki poruszył spraw� Restrukturyzacji Zakładu Rolnego Stegienka. Wnosił  
o wyja�nienie sprawy w Agencji  
 
Ad. Pkt. Nr 8,1. 
 
Wójt Pan Marian Ranoszek  wyja�nił projekt uchwały w sprawie dokonywania okresowej 
oceny kwalifikacyjnych pracowników samorz�dowych mianowanych. 
Wójt wyja�nił, �e uchwał� była akceptowana przez radc�  prawnego i jest dobrze 
przygotowana. 
Nast�pnie projekt uchwały odczytał V-ce Przewodnicz�cy Rady Pan Jerzy Fura. Radni nie 
wnie�li uwag do projektu uchwały. Projekt uchwały poddano pod glosowanie. Za podj�ciem 
uchwały glosowało 10 radnych, 3 radnych wstrzymało si� od głosu. 
 

Przyj�to Uchwał� Nr XX / 133 / 2004 
w sprawie dokonywania okresowej oceny kwalifikacyjnych pracowników 

samorz�dowych mianowanych. 
Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 

 
Ad. Pkt. Nr 8,2. 
 
Wójt Pan Marian Ranoszek  przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wysoko�ci 
stawek opłaty za zaj�cie pasa drogowego dróg gminnych. Radni zaproponowali aby nie 
czyta� zał�cznika do uchwały. Za nie odczytywaniem zał�cznika głosowało 12 radnych  
1 radny wstrzymał si� od głosu. Nast�pnie V-ce  Przewodnicz�cy Rady Pan Jerzy Fura 
odczytał projekt uchwały. Za podj�ciem uchwały glosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał 
si� od głosu. 
 

Przyj�to Uchwał� Nr XX/ 134 / 2004 
w sprawie ustalenia wysoko�ci stawek opłaty za zaj�cie pasa drogowego dróg gminnych. 

Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 
 
Ad. Pkt. Nr. 8,3. 
 
Wójt Pan Mrian Ranoszek wyja�nił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wezwania do 
usuni�cia naruszenia., chodzi o podj�t� uchwał� w sprawie nadania nazwy ulicom. 
Nast�pnie V- ce Przewodnicz�cy Rady Pan Jerzy Fura  odczytał projekt uchwały. Do  
projektu uchwały uwag nie zgłoszono. W zwi�zku z powy�szym projekt uchwały poddano 
pod głosowanie. Za podj�ciem uchwały glosowało 11 radnych, 1 radnych wstrzymało si� od 
głosu. 
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Przyj�to Uchwał� Nr XX / 135/ 2004 
w sprawie rozpatrzenia wezwania do usuni�cia naruszenia. 

Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 
 

Ad. Pkt.Nr 8,4. 
 
Wójt Gminy Pan Marian Ranoszek wyja�nił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  
w sprawie nadania nazwy ulicom we wsi Junoszyno oraz ulicy we wsi Jantar. 
Nast�pnie V-ce Przewodnicz�cy Rady Pan Jerzy Fura  odczytał projekt uchwały. Projekt 
uchwały poddano pod glosowanie. Za podj�ciem uchwały głosowało 13 radnych. 
 
 

Przyj�to Uchwał� Nr XX / 136 / 2004 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania nazwy ulicom we wsi Junoszyno 

oraz ulicy we wsi Jantar. 
Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 

 
Ad. Pkt. Nr 9. 
 
Odpowiedzi na wnioski i interpelacje  udzielił Wójt Pan Marian Ranoszek. 
- zostanie wysłane pismo do  Cukrowni  w Pruszczu o utrzymanie punktu buraka w 
Zuławkach. 
- pismo w sprawie bada� studni  zostanie przesłane ponownie do SANEPiD. 
- w najbli�szych dniach b�d� ko�cowe odbiory kanalizacji i wszystkie usterki b�d� wnoszone. 
- wpłyn�ło pismo z Narodowego Funduszu Ochrony  �rodowiska i Gospodarki Wodnej  
   wyja�niaj�ce dlaczego po�yczka nie została umorzona. 
- zostan� podj�te czynno�ci w sprawie wywłaszczenia cz��ci ulicy. 
- zostanie  wysłane pismo do Zarz�du Dróg  o ustawienie znaków. 
- wpłyn�ło pismo z Narodowego Funduszu Ochrony �rodowiska i Gospodarki  Wodnej 
  wyja�niaj�ce dlaczego po�yczka nie zostanie umorzona. 
- sprawa dróg zostanie uregulowana. 
 
Ad. Pkt. Nr 10. 
  
W zwi�zku ze zgłoszonymi na sesji uwagami Radnego Kukułki dot. modernizacji drogi E – 7 
Przewodnicz�ca Rady zwróciła si� do Wójta o zorganizowanie zebrania. Pan Kukułka  
zwrócił si� z pro�b� do Przewodnicz�cej Rady aby ona równie� wzi�ła udział w zebraniu. 
 
Radny Pan Jerzy Wagner poruszył spraw� uło�enia kabla na parkingu w Mikoszewie. Prosi o 
jak najszybsze załatwienie tej sprawy. 
 
 Sołtys wsi Tujsk  wnosił o ustawienie wiaty w Tujsku. 
Sołtys wsi Izbiska -  czy b�dzie zwracany  abonament za telefon sołtysom. 
Pan Dragan prosił o wyrównanie równiark� drogi koło Pana Kani. 
Sołtys wsi  Stobiec prosił o wyja�nienie sprawy zwolnienia pracowników GOKSTiR. 
Dlaczego osoby te zostały zwolnione bez �wiadczenia pracy.  
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Radny Pan Kleczewski powrócił do sprawozdania w realizacji wniosków zgłoszonych przez 
Komisj� Bud�etow�. Stwierdził, �e  wnioski nie zostały zrealizowane, brak jest działa� ze 
strony gminy. 
Radny Pan Fidut – je�eli s� zgłoszone wnioski nale�y je rozpatrzy� na bie��co, je�eli wniosek 
jest mo�liwy do realizacji to nale�y go realizowa�, je�eli nie jest mo�liwy do realizacji to 
nale�y uzasadni� dlaczego. 
 
 
Wobec wyczerpania porz�dku obrad sesj� uznano za zako�czon�. 
 
Protokołowała:   Sekretarz obrad  Przewodnicz�ca Rady 
Halina Całkiewicz    Jan Hudomi�t 
 


